
 
PROTOKÓŁ   Nr  XXIII / 2016 

Rady Gminy Wijewo 
z dnia  22  lipca  2016 r. 

 

 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
członkowie Rady Gminy zgodnie z listą obecności. 
Lista obecności stanowi zał. Nr 1. 
Sołtysi gminy zgodnie z lista obecności 
Lista stanowi zał. Nr 2 
Zaproszeni goście zgodnie z lista obecności 
Lista stanowi zał. Nr 3 
Wójt Gminy – Mieczysław Drożdżyński 
Skarbnik Gminy – Pani Elżbieta Molicka 
 
Porządek  posiedzenia: 
 
  1. Otwarcie.   
   2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
   3.  Interpelacje i zapytania radnych. 
   4. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
   5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
       1/ zaopiniowania projektu planu aglomeracji Wijewo,  
       2/ wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na czas nieoznaczony oraz na  odstąpienie od  
           obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości,  
           stanowiących własność Gminy Wijewo.  
        3/ wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na czas oznaczony części nieruchomości  
            stanowiących własność Gminy Wijewo o numerach ewidencyjnych 165 i 764 położonych  
            w Wijewie oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy  
            dzierżawy.  
       4/  przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wijewo”, 
       5/  określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla  
            nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich przyznawania, 
       6/  ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród za osiągnięcia dydaktyczne, wychowawcze  
            i opiekuńcze dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez  
            Gminę Wijewo, 
        7/ przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar  
            Przemocy w Rodzinie,                                                                                                                                                           
       8/  zmiany w budżecie na 2016 r. 
       9/  zniesienia formy ochrony przyrody, 
      10/  zniesienia formy ochrony przyrody. 
    6.   Zapytania i wolne wnioski. 
    7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
    8. Zakończenie. 
 
Ad. pkt. 1 
 
Obradom XXIII Sesji Rady Gminy Wijewo przewodniczył jej Przewodniczący Pan Stanisław 
Kasperski. Powitał obecnych na sali radnych, sołtysów i zaproszonych gości. Zaproponował 
porządek obrad do którego nie wniesiono uwag. 
Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 12  
wobec czego podejmowane decyzje będą prawomocne. 
 
Ad. pkt. 2 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z XXII Sesji Rady Gminy Wijewo odzwierciedla 
przebieg posiedzenia. Protokół był dostępny w biurze rady, nikt nie wniósł uwag do jego treści. 
Zaproponował, aby protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania. Do złożonej 
propozycji nie wniesiono uwag. Protokół przyjęty został jednogłośnie bez czytania. 



 
Ad. pkt. 3 
 
Radny Pan Aleksander Poszwiński – zasugerował przeanalizowanie regulaminu utrzymania 
porządku na terenie gminy w zakresie: 
- opłacalności podłączania miejscowości Miastko do oczyszczalni w Wijewie. Budowa odcinek linii 
głównej przy niewielkiej ilości ściekowe wydaje się nie ekonomiczna. Należałoby rozpatrzyć 
możliwość przyłączenia Miastka do m. Górsko. 
- wiosną został poruszony temat oczyszczalni przydomowych, gdzie stanowisko w tej kwestii było 
raz pozytywne raz negatywne. Nie wszystkie posesje czy całe osiedla zostaną skanalizowane ze 
względu na opłacalność i tam powinniśmy dopuścić takie możliwości może nawet zastanowić się 
nad dofinansowaniem.  
 
Ad. pkt.  4 
 
Sprawozdanie z pracy Wójta oraz  Urzędy Gminy w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt  Pan 
Mieczysław Drożdżyński poinformował, że: 
22.06 – uczestniczyłem w zgromadzeniu udziałowców MZO w Trzebani. Powraca temat ceny 
śmieci. Staramy się o utrzymanie stawki co najmniej do końca roku. 
24.06 – uczestniczyłem w zakończeniu roku szkolnego w Zespole Szkół w Brennie , gdzie 
podziękowałem za współpracę ustępującej ze stanowiska Pani Dyrektor. 
      - w siedzibie  urzędu dokonaliśmy wręczenia  stypendium dla wyróżniających się uczniów  
szkoły podstawowej, gimnazjum i szkoły zawodowej,. 
25.06 – obchody Nocy Świętojańskiej nad jeziorem w Brennie, 
27.06 – odbyłem spotkanie z radcą prawnym ZUW w sprawie taryfy za wodę dla gminy Wijewo. 
Obowiązującą stawkę przedłużono na kolejne 7 miesięcy tak aby można rozliczyć cały rok , 
28.06 – odbyło się walne spotkanie Stowarzyszenia  Rozwoju Kultury Fizycznej i Sportu. Istnieje od 
kilku lat, niestety nie realizuje założeń, brak źródeł finansowania wobec czego podjęto decyzję 
o rozważeniu  rozwiązania stowarzyszenia, 
     - Kier. referatu rozwoju uczestniczył w wizycie studyjnej w gminie Krobia dot. Ekonomii 
Społecznej,  
30.06 – odbyło się spotkanie członków Stowarzyszenia Wielkopolska Lokalna Grupa Działania 
„Kraina lasów i jezior„ – rozpatrzono sprawozdanie za 2015 rok, brak konkretnych planów działania. 
W roku bieżącym może ruszyć nabór wniosków dla przedsiębiorców indywidualnych. 
01.07 – zgromadzenie Związku Komunalnego Gmin Regionu Leszczyńskiego – poświecone 
aktualności regulaminu utrzymania czystości i porządku  publicznego, 
07.07 – nauczyciel przedszkola przystąpił do egzaminu  na stopień nauczyciela kontraktowego, 
10.07 – odbył się „Dzień Sportu” gminy Wijewo, 
13.07 -  wspólnie z kierownikiem referatu budownictwa odwiedziliśmy oczyszczalnie w Przemęcie 
i Grotnikach celem sprawdzenia  działalności pewnych urządzeń, 
16.07 – odbyła się kolejny festyn pn. WIJEWIADA, tym razem jako imprez masowa – podziękował 
za sprawna organizację , 
19.07 – swoje posiedzenie odbyły komisje stałe RG, 
      - kolejny egzamin na stopień nauczyciela mianowanego, komisja wysoko oceniła przygotowanie 
kandydata, 
20.07 – odbyło się spotkałem z dyrektorem Szkoły Podstawowej w Wijewie, nauczycielem, radnym 
oraz rodzicami dzieci uczęszczających do klasy specjalnej, 
20.07 – podpisaliśmy umowę z drugim ratownikiem, który będzie pracował w miejscu 
wykorzystywanym do kąpieli na Brennie Ostrowie,  
 21.07 – odbyło się spotkanie robocze z przedstawicielem firmy ESKO w sprawie przygotowania 
dokumentacji sanitarnej dla Potrzebowa oraz uzupełnienie dla Brenna I Wijewa. 
 
Ad. pkt.  5 
 
     1/ projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu planu aglomeracji Wijewo przedstawił 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – aglomeracja przewiduje 3 miejscowości Wijewo, Potrzebowo 
i Brenno bez Brenna Ostrów.  Co z pozostałymi miejscowościami, czy będzie alternatywny wywóz  



nieczystości: beczkowozy, oczyszczalnie przydomowe, czy dopłaty do wywozu, jest to ważne dla 
osób z poza aglomeracji, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – musimy się zastanowić na innymi rozwiązaniami, Przyłączenie 
mniej niż 70 osób na kilometr jest nieekonomiczne. Rozwiązań technicznych jest wiele. Jest 
możliwość bezodpływowych zbiorników z abonamentowym wywozem ścieków przez beczkowozy. 
Rozliczenie jest podobne jak przy kanalizacji. Najtańszym systemem jest jednak wywóz 
beczkowozem. Żadnej z miejscowości nie wykluczamy z przyłączenia do kanalizacji. Jest to jednak 
kwestia czasu i kosztów. 
Obecnie skupiamy się na kanalizacji aglomeracji, jej zmniejszenie ma na celu uniknięcie przez 
gminę kar z powodu nie skanalizowania wyznaczonej aglomeracji. Tłoczenie ścieków z Miastka do 
Wijewa jest kompletnie nie uzasadnione ekonomicznie. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – musimy dążyć do tego aby jak najwięcej ścieków 
trafiło na oczyszczalnie, bo po to została wybudowana. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXIII/ 111/2016 w sprawie zaopiniowania projektu planu 
aglomeracji Wijewo podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr. 4 
 
       2/ projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na czas nieoznaczony 
oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Wijewo przedstawił  przewodniczący obrad. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXIII/ 112/2016 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 
w dzierżawę na czas nieoznaczony oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy części nieruchomości stanowiących własność Gminy Wijewo podjęta 
została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr. 5 
 
        3/ projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na czas oznaczony 
części nieruchomości stanowiących własność Gminy Wijewo o numerach ewidencyjnych 165 i 764 
położonych w Wijewie oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy  
dzierżawy  przedstawił Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXIII/113/2016 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 
w dzierżawę na czas oznaczony części nieruchomości stanowiących własność Gminy Wijewo 
o numerach ewidencyjnych 165 i 764 położonych w Wijewie oraz na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr. 6 
 
       4/  projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Wijewo” przedstawił Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXIII/114/2016 w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Wijewo” podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr. 7 
 
       5/ projekt uchwały w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach 
pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich 
przyznawania przedstawił Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXIII/115/2016 w sprawie określenia rodzajów świadczeń 
przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej 
oraz warunków i sposobu ich przyznawania podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr. 8 
 
       6/ projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród za osiągnięcia 
dydaktyczne, wychowawcze i opiekuńcze dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Wijewo przedstawił Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski. 
 
 



Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXIII/116/2016 w sprawie ustalenia kryteriów i trybu przyznawania 
nagród za osiągnięcia dydaktyczne, wychowawcze i opiekuńcze dla nauczycieli zatrudnionych 
w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Wijewo, podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr. 9 
 
        7/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie,   przedstawił Przewodniczący RG Pan 
Stanisław Kasperski. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXIII/117/2016 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  podjęta została 
jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr. 10 
                                                                                                                                                         
       8/  projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie na 2016 r. przedstawiła skarbnik Pani 
Elżbieta Molicka przedstawiła zakres proponowanych zmian w budżecie gminy, który szczegółowo 
był omówiony na posiedzeniu komisji stałych rady. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXIII/118/2016 w sprawie zmiany w budżecie na 2016 r podjęta 
została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr. 11 
 
       9/  projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody, przedstawił Przewodniczący 
RG Pan Stanisław Kasperski. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXIII/119/2016 w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr. 12 
 
      10/  projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody. przedstawił Przewodniczący 
RG Pan Stanisław Kasperski. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXIII/120/2016 w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody  
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr. 13 
 
Przewodniczący obrad zarządził 10 minut przerwy. 
 
Ad. pkt.  6 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wijewie Pan Andrzej Siekierski – zwrócił się z zapytaniem do 
Wójta w sprawie klasy specjalnej. Czy w roku szkolnym 2016/2017 nadal będzie funkcjonowała 
klasa specjalna?. 
Radna Pani Barbara Górna-Szulc zwróciła się z pytaniem w sprawie: 
1/ korzystania z usług INEI - wcześniej było zaplanowane spotkanie z firma INEA. Czy doszło do 
skutku i czy były prowadzone rozmowy na temat odbiorców  indywidualnych. Mieszkańcy są 
zainteresowani ale trudno się z nimi dogadać, 
2/ na ul. Powstańców Wlkp przy ul. Nowej dokonano naprawy krawężnika. Czy planuje się 
usunięcie stojącego tam pnia aby udrożnić drogę, 
Radny Powiatu Pan Rafał Rimke – usunięcie części podziemnej będzie wykonane jesienią. 
Wówczas będzie uruchomione urządzenia do frezowania korzeni. 
Poinformował, że powiat otrzymał kwotę 1100 tys. zł. na przebudowę drogi od Kargowskiej do 
ul. Ogrodowej w Brennie co stanowi 66 % wartości inwestycji. Naprawy chodników przy drogach 
powiatowych zostały zgłoszone do ZDP,  odpowiedz jest  stała – jak będą środki, 
Radna Pani Barbara Górna Szulc – zwróciła uwagę, aby energetyka przy obcinaniu 
przeszkadzających gałęzi drzew zwracać uwagę na wszystkie drzewa a nie tylko zgłoszone do 
obcięcia, 



Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – kiedyś były rozmowy na temat chodnika od 305 do 
kiosku. Jest to centrum wsi i porządny chodnik byłby tam wskazany 
 
Radny Pan Radosław Zamiatała – czy powiat nadal stosuje politykę wspólnych inwestycji na  
zasadzie 50 % powiat i 50 % gmina, 
Radny Pan Rafał Rimke – nic się nie zmieniło, powiat też posiada ograniczone środki a ta forma 
współpracy pozwala na zrobienie więcej, 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – trawa przy drogach wymaga ponownie wykoszenia, 
 
Ad. pkt.  7 
 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński - odpowiedział na zgłoszone interpelacje i zadane pytania, 
1/ przeanalizujemy sprawę podłączenia Miastka do kanalizacji, które rozbudowuje się, wydaje się  
tam wiele pozwoleń na budowę. Gmina Przemęt, która zaopatruje Miastko w wodę występuje ze 
związku i pozostanie do uzgodnienia forma rozliczania mieszkańców za pobór wody, 
2/ dofinansowanie przydomowych oczyszczalni przy naszym budżecie jest raczej nierealne. Zależy 
nam na każdym dostawcy ścieków dlatego na oczyszczalnie przydomowe będziemy wyrażać zgodę 
tylko w miejscach, gdzie na pewno nie będzie kanalizacji, 
3/ klasa specjalna – jest to najtrudniejsza decyzja jaka podjąłem w okresie wójtowania. 
Zdecydowałem, że nie będziemy kontynuować klasy specjalnej. Odczytał treść odpowiedzi na 
pisma Wójta jakiej w sprawie klas specjalnych udzielił pracownik Ministerstwa Oświaty Prof. dr hab. 
Tadeusz Pilch - sens i funkcje nauczania i wychowania integracyjnego . 
„Idea kształcenia integracyjnego narodziła się przed mniej więcej dwoma wiekami, równocześnie 
z narodzinami pedagogiki specjalnej uznającej kształcenie dzieci z deficytami rozwojowymi za 
powinność państwa i jego instytucji publicznych. w końcu 18 wieku zaczęły powstawać pierwsze 
szkoły dla dzieci głuchych, niewidomych. W r. 1817 założono w Warszawie pierwszą szkołę dla 
głuchych (ks. Jakub Falkowski), która istnieje do dzisiaj w tym samym miejscu jako Instytut 
Głuchoniemych Na początku XX w., kiedy kształcenie integracyjne zaczęło nabierać cech 
odrębnego systemu wymieniano kilka powodów uzasadniających konieczność włączenia osób 
upośledzonych w system kształcenia powszechnego: 1) względy humanitarne, 2) względy 
społeczne, 3)względy ekonomiczne. Twórczynią polskiego szkolnictwa specjalnego była Maria 
Grzegorzewska, która w r. 1922 założyła Instytut Pedagogiki Specjalnej, gdzie kształcono 
nauczycieli wychowania i nauczania dzieci z deficytami rozwojowymi. Idea, która przyświecała 
twórczyni szkolnictwa specjalnego, była sformułowana przez nią humanistyczna dewiza określająca 
stosunek do dziecka/człowieka upośledzonego: „nie ma inwalidy – jest człowiek”. Ta idea jest 
obecna w całej działalności naukowej i społecznej systemu szkolnictwa specjalnego, który 
integrację traktuje jako moralną powinność społeczeństwa.  

Społeczna integracja osób niepełnosprawnych stanowi humanitarny nurt przemian społecznych 
przeciwstawiający się izolacji i dyskryminacji, które wg specjalistów generują poważne szkody 
społeczne, polegające na istotnym obniżeniu kultury społeczeństw, które odrzucają integrację. 
Potwierdzają to międzynarodowe badania Światowej Organizacji Zdrowia. 

Względy ekonomiczne odgrywają znaczącą rolę w budowaniu systemu kształcenia integracyjnego. 
Szkoły i placówki kształcenia specjalnego segregacyjnego są średnio dwukrotnie droższe w swojej 
działalności niż zwyczajne szkoły w miejscu zamieszkania dzieci. Z badań wynika, że jednostkowy 
koszt kształcenia w systemie pełnej integracji w szkole zwykłej podstawowej jest tańszy o 54,3% 
kosztów kształcenia w systemie klas specjalnych w szkole podstawowej i wymaga tylko 28,7% 
kosztów, które pochłania system szkół i ośrodków specjalnych stosujących nauczanie 
segregacyjne. Mówiąc w uproszczeniu kształcenie w systemie pełnej integracji jest trzykrotnie 
tańsze od kształcenia w systemie segregacji między dziećmi niepełnoprawnymi i sprawnymi 
Z badań prowadzonych w krajach skandynawskich, które jeszcze w latach 60 - tych XX 
w. wprowadziły system kształcenia w pełni integracyjnego wynika, że kształcenie integracyjne osób 
niepełnosprawnych jest inwestycją o wysokiej rentowności, ponieważ osoba niepełnosprawna 
wykształcona, zrehabilitowana i wykształcona w formule pełnej, naturalnej lub częściowej integracji 
ze społeczeństwem, będzie przez ok. 40 lat życia zawodowego, zarabiać na własne utrzymanie, nie 
będzie musiała korzystać z opieki społecznej, a co najważniejsze jej dobrostan życiowy będzie 
relatywnie wysoki. 



Badania nad skutkami pedagogicznymi wychowania integracyjnego wskazują na kształtowanie się 
trwałych dyspozycji do empatii, zachowań altruistycznych, i postaw tolerancyjnych u dzieci 
i młodzieży w pełni sprawnej, uczestniczącej w systemie kształcenia integracyjnego (A. Hulek, M. 
Doroszewska). To jest czynnik dodatkowej wartości wynikającej ze stosowania wspólnych form 
życia młodzieży sprawnej z niepełnosprawną. To jest argument ogromnej wagi, ponieważ taka 
młodzież wnosi w ogólną kulturę społeczeństwa wielkie wartości humanitarne, wywierające doniosły 
wpływ na wiele dziedzin życia publicznego. Dlatego w rekomendacjach UNICEF u, ONZ-etowskiej 
organizacji na rzecz dzieci podkreślana jest konieczność powszechnego stosowania nauczania 
i wychowania zintegrowanego z wyjątkiem sytuacji ściśle określonych przez służby medyczne 
i socjalne jako niesposobne do nauczania w systemie szkolnictwa powszechnego. Oczywiście 
w systemie kształcenia integracyjnego ogromnie odpowiedzialne zadanie spoczywa na systemie 
szkolnym, władzach publicznych, ale szczególnie na nauczycielu i rodzicach. We wszystkich tych 
sytuacjach należy pamiętać o regulacjach prawnych, które istnieją w prawie międzynarodowym 
(ONZ, UNICEF, Karta Praw Podstawowych Unii Europejskiej) i krajowych, (Zarządzenie Ministra 
Edukacji Narodowej z dnia 4.X. 1993 r. i inne regulacje resortu), ale jeszcze ważniejsza jest rola 
szkoły, nauczycieli i rodziców, od których zależy klimat klas integracyjnych.  

Tak więc prawo międzynarodowe i polskie jednoznacznie zalecają stosowanie nauczania 
i wychowania w systemie integracyjnym. Korzyści z tego systemu odnoszą w pierwszym rzędzie 
dzieci z deficytami rozwojowymi. Korzyści emocjonalne, wzbogacające osobowość i dyspozycje 
prospołeczne odnoszą dzieci sprawne, które zdobywają cenne właściwości charakteru, sprawności 
poznawcze i cnoty społeczne na czele z tolerancją dla odmienności. Korzyści odnosi społeczeństwo 
poprzez dostarczanie dzieciom niepełnosprawnych ważnych dyspozycji do samodzielności, wiary 
w siebie, umiejętności życia samodzielnego bez korzystania ze wsparcia społecznego. 
Wreszcie korzyści odnosi kultura ogólna społeczeństwa poprzez tworzenie uniwersalnych zasad 
równości i godności dla każdego swego obywatela niezależnie od jego dyspozycji fizycznych 
i innych cech osobowych lub właściwości umysłowych.” 
 
Sprawa klasy specjalnej była  analizowana pod każdym względem i konsultowana z innymi 
szkołami. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej Pan Andrzej Siekierski – przyznał, że w piśmie zawartych jest wiele 
racji. W Polsce stosowane są 3 formy nauki dzieci niepełnosprawnych:  
- w szkołach specjalnych,  
- w szkole powszechnej z klasą specjalną, 
- w szkole powszechnej w klasach integracyjnych tj. wspólnie z pozostałymi z tym, że jest 
przydzielony dodatkowy nauczyciel pomagający osobom niepełnosprawnym. 
Aby stworzyć taką klasę musi być w niej od 3-5 osób niepełnosprawnych a łączna ilość dzieci 
w klasie to od 15-20 osób. W nadchodzącym roku szkolnym mamy w kl. IV – 2 w V – 2 i w VI -5. 
Na stworzenie klasy integracyjnej jest ich za mało a po włączeniu do klasy będzie ich 21 czyli za 
dużo. Mamy 2 klasy VI gdzie jest po 18 osób, po wprowadzeniu  uczniów z klasy specjalnej będzie 
za dużo lub należy ich rozdzielić. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – będąc dyrektorem trzeba się zmierzyć z problemem 
ukształtowania klas. Odbyte spotkania z nauczycielami i rodzicami dają dużo wiedzy o systemie. 
Dzieci w przedszkolu  uczęszczają do grupy podstawowych, bez podziału, nawiązując pewne 
relacje. Idąc do szkoły zostają wyłączone ze środowiska i skierowane do klasy specjalnej, aby 
ponownie w gimnazjum wrócić do klas normalnych. Nie widzę sensu wydzielania ich relacji z innymi 
na czas szkoły podstawowej. 
4/ spotkanie z INEĄ miało na celu negocjacje w sprawie przyłączenia gminy i jednostek podległych. 
Nie było tematu mieszkańców indywidualnych. Odstąpiliśmy od propozycji ponieważ usługi są 
drogie. 
5/ budowa drogi w Brennie jest zaplanowana na koniec 2018 roku. Jesteśmy w kontakcie 
z powiatem. Myślimy, że do tego czasu uda nam się skanalizować główny odcinek aby nie 
przeszkadzać w przebudowie 
6/ odpowiedz ZDP w sprawie ul. Nowej była odczytana na posiedzeniu komisji. Otrzymaliśmy 
dodatkowo 56 tys. zł. od Marszałka na utwardzenie ul. Nowej i Młyńskiej, 
7/  powiat utrzymuje formę realizacji wspólnych zadań przy finansowaniu 50/50. Na tej zasadzie 
będzie realizowany przepust i kawałek chodnika w Zaborówcu, 
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Przewodniczący Rady Gminy uznał porządek XXIII sesji za wyczerpany. Podziękował wszystkim za 
udział i zakończył obrady. 
 
Na tym posiedzenie zakończono.       
                                                                                         
                                                                                                                 Przewodniczący 
                                                                                                            Rady Gminy Wijewo 
 
                                                                                                            Stanisław  Kasperski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


